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J e g y z ő k ö n y v

Készült: Kunbaja Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 2012. december
3-án (hétfő) 1300 órai kezdettel megtartott rendkívüli üléséről.

Az ülés helye: Községháza tanácskozóterme.

Jelen vannak: Franzné  Lakner  Éva  polgármester,  Tímár  Judit
alpolgármester,  Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika,  Halbländer
József, Pálosi Jánosné, Szabó Erika képviselők (6 fő).

Állandó meghívottak részéről: Patocskai Tibor alpolgármester 
  Szép Katalin jegyző

Egyéb meghívottak részéről: Mészáros László mb. könyvelő, Havasi Sándorné
BKTT tagintézmény vezető, Halászné Piukovics Erika BKTT
tagintézmény  vezető,  Simonné  Nógrádi  Mária  IKSZT,
Orlovácz Lilla védőnő

N a p i r e n d   e l ő t t :

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Köszönti  a  Képviselő-testület  ülésén
megjelenteket. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel 7 fő képviselő
közül 6 képviselő van jelen.
Bejelenti  továbbá,  hogy  a  mai  ülés  jegyzőkönyvvezetője  Dudás  Tiborné
köztisztviselő. Jegyzőkönyv hitelesítőnek javasolja Tímár Judit alpolgármestert,
amely  javaslattal a  Képviselő-testület  6  igen  szavazattal,  tartózkodás  nélkül
egyetért.
Javaslatot  tesz  az  ülés  napirendjére.  Javasolja,  hogy  a  meghívón  szereplő
napirendet tárgyalja a Képviselő-testület.

Dr. Lovas László képviselő 1305 órakor a Képviselő-testület ülésére megérkezett,
így a jelenlévő képviselők száma 7 fő.

Barnáné dr. Jámbor Dominika: Kérdése van a 7. és 8. napirenddel kapcsolatban.
Miről  tájékoztatja  a  polgármester  a  Képviselő-testületet?  Az  Ideiglenes
bizottságnak mire ad megbízást a testület? A napirend címe nem mond semmit.



Franzné  Lakner  Éva  polgármester: A  7.  napirendi  pontban  a  polgármester
munkájáról  kíván tájékoztatást  adni.  Az Ideiglenes  Bizottsággal  kapcsolatban
Barnáné dr. nyilatkozatát várja.

Barnáné dr. Jámbor Dominika: Javasolja, hogy a 8. napirendi pontot „Ideiglenes
bizottság további működése” címmel tárgyalják.

Dr. Lovas László képviselő: Javasolja, hogy a 6. és 7. napirendi pont tárgyalását
vegyék előre, mivel elfoglaltsága miatt az ülésről előbb el kell mennie.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Javasolja,  hogy  az  elhangzott
kiegészítésekkel, módosításokkal kerüljön elfogadásra a napirend.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  7  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

117/2012.(XII.3.) öh.  H a t á r o z a t
Képviselő-testületi ülés napirendjének elfogadása.

A Kunbaja  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  2012.  december  3-i
ülésének a napirendjét az alábbiak szerint fogadja el:

1./ Tájékoztatás a lejárt határidejű képviselőtestületi határozatok végrehajtásáról.
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

2./ Közös hivatal létrehozása. (szóbeli előterjesztés)
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

3./ Polgármester tájékoztatója
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester 

4./ Az önkormányzat 2012. évi költségvetéséről szóló 1/2012.(II.13.) rendelet 
     módosítása
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

5./ Beszámoló az Önkormányzat és Intézményei 2012. évi költségvetésének 
     I-III. negyedévi végrehajtásáról.
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

6./ Kunbaja község Önkormányzatának 2013. évi költségvetési koncepciójának 
     elfogadása
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester
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7./ 2013. évi belső ellenőrzési terv összeállítása
     Előterjesztő: Szép Katalin jegyző

8.) Ideiglenes Bizottság további működése
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

9./ KEOP pályázatok (október 30-i képviselő-testületi ülésre kiadott anyag)
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

10./ Bejelentések

11./ Egyebek
      

E l s ő   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

1./ Tájékoztatás a lejárt határidejű képviselőtestületi határozatok 
végrehajtásáról.

     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

     (Írásos előterjesztés mellékelve!)

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Kéri  a  kérdéseket,  az  észrevételeket  a
napirenddel kapcsolatban.
Miután a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a lejárt
határidejű határozatokról szóló tájékoztatást javasolja elfogadni. 

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  7  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

118/2012.(XII.3.) öh.  H a t á r o z a t
Tájékoztatás a lejárt határidejű képviselő-testületi 
határozatok végrehajtásáról

A  Kunbaja  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  lejárt  határidejű
képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztatót a polgármester
előterjesztésének megfelelően elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: képviselő-testület
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M á s o d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

2./ Közös hivatal létrehozása. 
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

     (szóbeli előterjesztés)

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Írásos  anyag  nem  került  kiadásra  a
képviselők részére a napirenddel kapcsolatban.  November 12-én levelet írt 5
kistelepülés vezetőjének (Bácsszőlős, Csikéria, Tataháza, Mátételke, Madaras),
hogy  szándékoznak-e  Kunbajával  közös  hivatalt  létrehozni.  Eddig  2  válasz
érkezett,  Tataháza  és  Bácsszőlős  válaszolt,  nem  kívánnak  közös  hivatalt
létrehozni  Kunbajával.  Bácsszőlős,  Csikéria,  Tataháza,  Mátételke  községek
hoznak létre közös hivatalt.
Javasolja, hogy kezdeményezzék Bácsalmással a közös hivatal létrehozását. Két
lehetőségük  van,  vagy  tárgyalásokat  kezdeményezünk  Bácsalmás
polgármesterével  a  közös hivatal  létrehozásáról.  Választásunk nincs,  ha most
nem kezdeményezzük  a  Közös  hivatal  létrehozását,  akkor  a  Kormányhivatal
január 1. után jelöli ki egy települést, hogy kivel kell közös hivatalt létrehozni,
és ez nagy valószínűséggel Bácsalmás lesz.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Ahhoz,  hogy  valahová  csatlakozni
tudjunk, a megállapodás megkötése előtt a megállapodás tartalmi elemeit kell a
Képviselő-testületnek  megtárgyalnia.  Szakmailag  elő  kell  készíteni,  milyen
feladatok maradnak,  milyen feladatok kerülnek át  a  járáshoz.  A költségvetés
konkrét feladatait is meg kell határozni, a dologi és személyi költségek vonzatát
ki kell dolgozni. Ez képezné a megállapodás tartalmát. A módszertani útmutató
is  leírja,  hogy  mi  a  teendő.  Fontos  a  szakma,  melyek  azok  a  feladatok,
amelyeket a 3 fő köztisztviselő el tud látni. A feladatokról és a személyekről is
tárgyalni kell.  A községgazdálkodás költséghelyen vannak álláshelyek,  amely
álláshelyeken lévők köztisztviselői feladatokat látnak el. Meg kell határozni a
hivatal  létszámát.  Szakképzett  emberek lássák el  a  feladatokat,  akár  kapcsolt
munkakörben.  A  törvényesség  biztosításával  is  gondja  van.  Ki  fogja  az
előterjesztéseket elkészíteni? Nem szerencsés, hogy a város adja a jegyzőt és az
aljegyzőt is. A törvényességet meg kell oldani. Ki lesz az összekötő személy?
Személyre  szólóan  akarják  elkészíteni.  Tervezet  formájában  előkészítésre
kerülne egy előterjesztés.

Franzné Lakner Éva polgármester: Most csak egy szándéknyilatkozathoz kéri a
Képviselő-testület  hozzájárulását,  annak  érdekében,  hogy  a  tárgyalások  el
tudjanak kezdődni, majd a tárgyalások és egyeztetések adnak választ a felmerülő
kérdésekre. Előterjesztést egy későbbi alkalomra készít, mikor már a felmerülő
kérdésekre választ lehet adni
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Dr. Lovas László képviselő: A többi kistelepülés megtalálta a párját?

Franzné Lakner Éva polgármester: igen, mint mondtam, hogy a kicsik közösen
akarnak Kunbaja nélkül közös hivatalt alapítani, ezért nekünk nem maradt más,
mint Bácsalmás. Ma csak a szándéknyilatkozatot kéri a Képviselő-testülettől.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Javasolja, hogy a szándéknyilatkozat
tartalmazza, hogy az előkészületek folynak. Nem a városi Képviselő-testület fog
dönteni a kérdésekben. A megállapodás megkötése előtti feltételek kerüljenek a
Képviselő-testület  elé.  A  költségvetés  elkészítése  előtt  vagyunk,  nagyon
körültekintően kell megalapozni.

Frazné  Lakner  Éva  polgármester: Az  természetes,  hogy  a  megállapodás  a
Képviselőtestület jóváhagyása után kerül aláírásra. Ez törvényi előírás. 

Dr. Lovas László képviselő: Munkahelyek megtartása a cél. Maradjon döntési
lehetőségünk.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Nem  az  a  cél,  hogy  Kunbaján  ne
dolgozzanak köztisztviselők. Kéri a képviselők véleményét.

Halbländer József képviselő: Egyetért az elhangzottakkal.

Szabó Erika képviselő: Egyetért az elhangzottakkal.

Pálosi Jánosné képviselő: Egyetért az elhangzottakkal.

Patocskai Tibor alpolgármester: Egyetért az elhangzottakkal.

Tímár  Judit  alpolgármester: Egyetért  az  elhangzottakkal.  Egy  bizottság
létrehozásáról is gondolkozzanak el.

Franzné Lakner Éva polgármester: a polgármester feladata a tárgyalások és az
előkészítés, nem a bizottságé.

Barnáné dr.  Jámbor Dominika képviselő: A Képviselő-testület  dönti  el,  hogy
lesz-e  bizottság.  Az  előkészítés  a  helyi  önkormányzat  feladata  is.  Ha  nem
lépünk, a Kormányhivatal csatol Bácsalmáshoz bennünket, és akkor nem lesz
döntési lehetőségünk semmiben. Más lehetőség nincs. A megállapodás tartalmi
elemeit a Képviselő-testület döntése után határozzák meg.
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Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Javasolja,  hogy  a  Képviselő-testület
határozzon  a  szándéknyilatkozatról,  az  elhangzottak  alapján  hozza  meg
határozatát.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  7  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

119/2012.(XII.3.) öh.  H a t á r o z a t
Közös hivatal létrehozása.

Kunbaja  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  (a  továbbiakban:
Képviselő-testület)  az  előterjesztést  megtárgyalta  és  kinyilvánítja,  hogy
Bácsalmás  Város  Önkormányzatával  kíván  közös  önkormányzati  hivatalt
létrehozni.

A Képviselő-testület kéri a polgármestert, hogy az előkészített megállapodást –
döntés céljából - terjessze a képviselő-testület elé. 

Határidő: folyamatos
Felelős: Franzné Lakner Éva polgármester

H a r m a d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

3./ Polgármester tájékoztatója
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester 

     (Szóbeli előterjesztés!)

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Írásos  anyag  nem  került  kiadásra  a
képviselők  részére.  Szeretne  beszámolni  az  elmúlt  időszakban  végzett
munkájáról. Az  utóbbi  testületi  üléseken  többször  elhangzott,  hogy  a
polgármester nem ad tájékoztatást a képviselők részére a saját munkájáról és a
saját hatáskörben tett intézkedésekről. 
Egyszóval erre úgy tudok válaszolni,  hogy nem igaz. Véleményem szerint az
önkormányzat  munkája átlátható nyomon követhető a képviselők és lakosság
előtt is. Jó magam is elérhető vagyok. Saját hatáskörömben nagyobb horderejű
intézkedéseket  nem hoztam,  rendkívüli  testületi  ülést  szoktam  összehívni  az
önkormányzat és a település életében fontosabb kérdések megtárgyalásában
1) A falu és a testület előtt beszámoltam 2011. év elején a 2010. évi munkámról

és  2012  év  elején  beszámoltam  a  2011.  évi  munkámról.  A  beszámolók
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magába foglalták az általam képviselt  irányvonalakat  és  az esetleges saját
hatáskörben hozott döntéseket is. A 2010. évi beszámoló kiküldésre került a
faluban is, a 2011. évi beszámolót utólag fogom kiküldeni. A lehetősége volt
mindenkinek  hozzászólni,  kérdezni.  Az  igaz,  hogy  bizonyos  kérdésekben
nem  értünk  egyet,  de  ez  nem  azt  jelenti,  hogy  nem  tájékoztattam  a
képviselőket, lakosságot.

2) Az  eredeti  elképzelésem  az  volt,  hogy  2013.  év  elején  ismét  falu  előtt
számoljak be a 2012. évi fontosabb munkákról, intézkedésekről, de mivel a
képviselők részéről többször előfordult, hogy azzal vádoltak, hogy nem adok
tájékoztatást a munkámról. Így ezt megteszem most:

o Sikeresen zárult IKSZT projekt, faktorálás megvalósult, még 465.000
Ft  tőkét  kell  visszafizetni.  Az  önerőhöz  a  hitel  felvételre  került,
részletek  fizetve  vannak.  Nyitórendezvény  meg  volt,  és  az  IKSZT
munkatársak  is  beszámoltak  a  szakmai  munkáról.  De  ezekről  az
intézkedésekről tudott a testület.

o Start  munkaprogramok  folynak,  a  testület  tud  róla,  a  földbérletek
felmondásánál  kapott  tájékoztatást  a  testület  a  Start
munkaprogramokról.

 Start  mezőgazdasági  program keretein  belül  betelepítésre
került 5hektáros földterület 2h szilva 2h meggy,a többi szamóca
(5000tő)  és  különböző  konyhakert  növények,  amit  a  saját
konyhánkra  termeltünk  és  használtunk  fel.  E  mellett
bekeríttettük a területet, 2db. kutat fúrtunk és locsoló berendezés
is telepítésre került.

 Start  Belvíz  program keretein  belül  árkok tisztítása  valósult
meg és elkészült településünk belvízvédelmi terve.

 Start  Téli  programon keresztül  a  közterületek,  intézmények
rendben tartása valósult meg, valamint 584m2 térkő legyártása
valósult meg.

o Megszervezésre került a falunap, erről is tudott a testület: 2011.11.23-i
ülésen döntöttünk a pályázat beadásáról, időközben elszámoltunk, és
ellenőrzés  is  volt  az  MVH  részéről,  hiányosságot  nem  találtak,  a
napokban kaptuk vissza a támogatást.

o Beadásra került a TÁMOP-1.4.3.12/1 pályázat Innovatív, kísérleti 
foglalkoztatások támogatására. Erről is tudott a testület, a pályázat 
beadásáról 2012.09.11-i testületi ülésen döntött a testület.

o KEOP  pályázatokkal  dolgoztam  többet,  ami  elutasításra  került  a
testület részéről, tehát erről is tud a testület, ma fogjuk újra tárgyalni.

o A ravatalozó felújítására adott be pályázatot az önkormányzat. Erről is
tudott a testület, mert kétszer is tárgyaltuk és döntöttünk az ügyben:
egyszer 2012. április 25-én, és egyszer szeptember 25-én tárgyaltuk, és
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2012. november 13-án kaptam arról tájékoztatást, hogy 6.481.890 Ft
támogatásban részesült az önkormányzat.

o Járásokhoz átkerülő vagyonról, dolgozókról szóló megállapodást is a
testület  hagyta  jóvá  2012.  november  24-én,  vagyis  tudott  a  testület
róla.

o Az Iskola fog átadásra kerülni az államhoz. Erről is tud a testület. A
testületet  2012.09.25-i  testületi  ülésen  tájékoztattam  arról,  hogy  ha
vállalni szeretnék az iskola működtetését, akkor határozatot kell hozni,
és bizonyítani kell, hogy tudjuk vállalni a működtetést. Jómagam nem
kezdeményeztem,  hogy  az  iskola  működtetését  az  önkormányzat
vállalja, ennek oka kizárólag anyagi okok. De a testületi tagok részéről
sem volt kezdeményezés erre vonatkozólag. Így az iskola fenntartása
átadásra kerül az államhoz, ez van most folyamatban. 

o Az  iskolával  kapcsolatban  egy  dolgot  tartok  fontosnak  kiemelni,
amiről  még  nem  tájékoztattam  a  testületet,  hogy  az  intézmény
felmondott Kovács Mihálynak arra való hivatkozással, hogy Kunbaja
testülete tárgyalta, de mindannyian tudjuk, hogy ezt nem tárgyaltuk,
vissza lehet nézni a testületi ülések jegyzőkönyvét is. A kistérségnél
kértem belső vizsgálatot az ügyben, mivel ha az önkormányzatnak kell
fizetni  a  dolgozónak  járó  járandóságokat,  akkor  az  komoly  anyagi
nehézséget  okozhat  a  településnek.  Tudomásom  szerint  ilyen  belső
vizsgálat nem zajlott. Most abban kell bízni, hogy az állam kifizeti a
dolgozónak járó járandóságait.

o Intézmények  munkája  is  a  testület  előtt  nyilvános.  Hiszen  az
intézmények  beszámolnak  munkájukról,  lehetőség  van  felém  és  az
intézményvezetőkhöz is kérdést intézni.

 Konyha tudomásom szerint jól működik. Nyáron a start munka
programban megtermelt zöldségeket felhasználták.

 Könyvtárnál  Ramháb  Mária  tartott  ellenőrzést,  az  általa
megállapított hiányosságokat a testület elé terjesztettem, 2012.
április  25-én,  most  is  átadom  az  ellenőrzésről  szóló
megállapításokat.

 Óvoda, bölcsőde átszervezése a testület jóváhagyásával történt.
Itt is volt ellenőrzés, itt is hiányosságokat állapítottak meg, erről
2012.  május  30-án  tárgyalta  a  testület  az  óvoda-bölcsőde
átszervezésével  kapcsolatban.  Átadom  az  ellenőrzésről  szóló
végzést.

 Szivárványnál is több ellenőrzés folyt, és büszkén mondhatom,
hogy az ellenőrzés végeredményként kimagasló szakmai munkát
állapított  meg.  Köszönöm  az  intézményvezető  és  az  ott
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dolgozók munkáját.  Átadom az ellenőrzés eredményéről szóló
végzést.

o Rendszeres  megbízási  díjak,  ami  a  testület  jóváhagyásával  kerül
kifizetésre:

 Könyvvizsgálónak: havi 45.000 Ft,
 Könyvelőnek: havi 80.000 Ft,
 Bédity  Tamás  egyéni  vállalkozónak,  mint  rendszergazdának.

testületi határozat szerint nem fix díja van, hanem az elvégzett
munka után: 2.800 Ft/óra. Többször van olyan hónap, hogy nem
is fizetünk neki.

 Honlap szerkesztés: havi 5.000 Ft/hó.
o Rendszeres megbízási  díjak, ami a testület jóváhagyása nélkül kerül

kifizetésre,  de  ezek  szerződések,  még  az  előző  választási  ciklusban
kötődtek, és csak megújításra kerültek

 Déló Nagy László: munkavédelmi és tűzvédelmi oktatás: 22.000
Ft/hó

 Vagyonvédelem, Riasztó Kft-nek: 11.430 Ft/negyedév
 Marylor konyhai hulladékszállítás: 5.000 Ft/hó

o Kistérség kapcsán most állunk fontos döntések előtt, erről a testületet a
bejelentések napirendi pontnál kívánom tájékoztatni.

 A  kistérségi  ülések  is  hasonló  tematikában  folynak,  mint  az
önkormányzati képviselő testületi ülések. Vannak költségvetési
beszámolók,  zárszámadások,  költségvetés készítése,  koncepció
készítése,  belső  ellenőrzési  terv  készítése,  stb.  Hasonlóan
munkatervet kell elfogadni. 

 Pályázatokkal kapcsolatban, ami Kunbaját érinti:
 Tranzit pályázat lezárult, erről 2011.02.15-én maga Száhl

Imre  projektmenedzser  tartott  tájékoztatót  a  kunbajai
Képviselőtestületnek.

 Az iskolával kapcsolatos pályázat fut. Erről Tímár Judit
alpolgármester  asszony  részletesen  tudja  tájékoztatni  a
testületet, hiszen ő ebben a projektben projekt menedzser.

 Tűzoltóság  kérdése,  ami  fontos  kérdés.  erről  már  kétszer
tárgyaltunk (2012. május 22-én és 2012. augusztus 27.), de nem
döntöttünk.  Az  idei  támogatás  függőben  van,  jövőre  előzetes
tárgyalások szerint az idén kért támogatás 30 %-t fogják csak
kérni. Ezt még biztos a testület elé fogom terjeszteni.

Bírósági perekről tájékoztatás:
Összességében  azt  tudom  mondani,  hogy  nincs  olyan  bírósági  per  amiről  a
testület nem tudott.
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- Simon Zoltánné
Határozott idejű szerződése lejárt, ami nem lett meghosszabbítva, és ez maga
után vonta a jogellenes felmentés. A felmentésről szóló szerződést köztisztviselő
készítette el a jegyző felügyeletével. Fel lett számára ajánlva a visszahelyezés,
de  nem élt  vele.  Peren  kívül  egyeztünk  meg  vele  862.750  Ft  nem vagyoni
kártérítésben részesült. A testület tárgyalta: 

o 2011.03.16-án: ügyvédi megbízás adása, 
o 2011.03.30-án  tájékoztatva  van,  és  jóváhagyást  kaptam  az

egyezkedésre először munkahely felajánlás, másodszor: 862.750Ft
nem vagyoni kár.

o 2011.08.12  –  zárt  ülésen:  tájékoztató  a  munkaügyi  per
folyamatáról,  és  a  testület  felhatalmazza  a  polgármestert  az
egyesség megkötésére

o 2011.10.17-i ülésen Barnáné képviselő tájékoztatást kért és kapott
is.

- Erdődiné Hegedűs Ágnes
A felmentése testületi döntésen alapult, a testület döntésének megfelelően fel lett
számára ajánlva a könyvtárosi munkakör MT hatálya alatt, ő ezt nem fogadta el,
ezért felmondtunk neki. A felmentésről szóló szerződést köztisztviselő készítette
el a jegyző felügyeletével, azonban felmentés során eljárási hiba volt, ami maga
után vonta a jogellenes felmentést. Egyesség születetett. 2/3 pernyertesek, 1/3
pervesztesek vagyunk az eljárási hiba miatt, ez sajnos 1 MFt nem vagyoni kár
kifizetését  vonta maga után.  A per másik része arról szólt,  hogy a felmentés
politikai hovatartozása miatt volt, és ő ettől kiborult nem tudott semmi másra
gondolni csak arra, hogy elbántak vele. Ez a része nem nyert bizonyítást, sőt a
felperes elismerte a bíróságon, hogy felmentése és politikai hovatartozása között
nincs összefüggés. A 2 MFt nem vagyoni kárt nem kellett megfizetni. A testület
tudott erről is, a testület ezt az ügyet tárgyalta:

o 2011.08.12.  ügyvédi  megbízás  adása  és  részletes  tájékoztatás  az
ügyről

o 2011.10.17-i ülésen rövid tájékoztatás
o 2012.04.25  –  zárt  ülés:  részletes  tájékoztatás  és  felhatalmazva  a

testület az ügyvédet, hogy tegyen egyességi javaslatot.
o 2012.10.24-én tájékoztatás.

- Kovácsné László Laura
Ő  köztisztviselő,  fegyelmi  eljárást  kezdeményezett  vele  szemben  a  jegyző,
mivel  munkája  során  többször  kisebb-nagyobb  hibákat  ejtett.  A  fegyelmi
eljárásban  úgyszintén  eljárási  hiba  volt.  A  testület  javaslattal  élt  a  fegyelmi
tanács  felé  (jómagam  is),  hogy  vonja  vissza  a  fegyelmi  határozatot,  akkor
20.000 Ft-tal ki lehetett volna szállni ebből a perből, de a jegyző nem hívta össze
a fegyelmi tanácsot,  így az nem döntött és a per tovább ment, és 105.000 Ft
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perköltséget  kellett  megfizetni  az  önkormányzatnak.  Itt  hívom  fel  mindenki
figyelmét,  hogy  Kovácsné  lemondott  köztisztviselői  státusáról  és  nem
felmondva lett neki. A testület erről az ügyről is tudott:

o 2011.08.12. ügyvédi megbízás adása tájékoztatás a fegyelmiről –
Kovácsné

o 2012. 02.13-án zárt ülésen tárgyalta.
- Horváth János
A  felmentése  testületi  döntésen  alapult,  4  órás  mezőőri  állás  lett  számára
felajánlva, amit ő nem fogadott el,  ezért lett  felmentve. A felmentésről szóló
szerződést  köztisztviselő  készítette  el  a  jegyző  felügyeletével.  A  per  még
folyamatban  van,  nincs  döntés.  Horváth  János  egyrészt  jogellenes  felmentés
miatt fordult a bírósághoz, másrészt azért, mert azt állítja, hogy a felmentése
politikai hovatartozása miatt történt. A testület tárgyalta:

o 2011.08.30 tájékoztatás, ügyvédi megbízás adása
o 2011.10.17-i ülésen rövid tájékoztatás
o 2012.10.24-i ülés, hogy folyamatban van

- HS-Computer BT.
Az  IKSZT  eszközbeszerzéséhez  kapcsolódik.  Tímár  Judit  alpolgármester
asszonyt  kértem  meg,  hogy  legyen  a  segítségemre  az  IKSZT  pályázat
lebonyolításával,  eszközbeszerzésével  kapcsolatban.  Ő  egyeztetett  a  Frank
Mariann projektmenedzserrel,  és  tanácsára  felbontásra  került  a  HS-Computer
Bt-vel kötött szerződés, amit a jegyzővel is egyeztettem. A per nem zárult még
le. A testület erről is tud, tárgyalva volt:

o 2012.02.13-i ülés, tájékoztatás, ügyvédi megbízás adása
o 2012.05.31-i közmeghallgatáson,
o 2012.10.24-i ülésen, hogy folyamatban van.

Az előző választási ciklusról áthúzódó perek:
Felhívom a  testület  figyelmét,  hogy  most  csak  az  előző  választási  ciklusról
áthúzódó perekről adok tájékoztatást, és nem az összesről, ami zajlott az előző
választási ciklus alatt. 

- DRF – 3MFt-s tanulmány ügye
2009.  december  29-én  vállalkozási  szerződést  kötött  az  önkormányzat  egy
gazdasági tanulmány készítésére 3.000.000 Ft értékben, és már másnap elkészült
tanulmány, ki volt állítva a teljesítésigazolás, úgy hogy még tanulmány sem volt
meg az önkormányzatnál, csak később kaptam meg. A DRF a választások után
kérte  a  3  MFt,  majd  adósságrendezést  indított  az  önkormányzat  ellen,  azt
megnyertük, és most ennek a 3 MFt kifizetésének jogalapját tárgyalja a bíróság.
Nincs még döntés. A testület erről is tudott, tárgyalta:
o 2011.03.16. 
o 2011.05.12: ügyvédi megbízás
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o 2011.08.12:  zárt  ülésen  részletes  tájékoztatást  adtam  az  ügyről,  és  arra
kaptam  felhatalmazást  a  testülettől,  hogy  az  adósságrendezési  eljárást
megfellebbezzük.

o 2012.10.24-i ülésen tájékoztatás, hogy folyamatban van.

- Hajdúné Hornyák Mária
Munkaügyi pere: hivatalvesztés hatályon kívül helyezése. A testület tárgyalta ezt
az ügyet:

o 2011.02.15-i ülés
o 2011.02.22-i ülés
o 2011.10.17-i ülésen rövid tájékoztatás
o 2012.10.24-i ülésen, kérdésre hogy elsőfokon megnyertük, Hajdúné

fellebbezett dec.6-án lesz a másodfok.
- Regős-Bendegúz Alapítvány
Erről én is nagyon keveset tudok, nem mélyedtem bele, az ügybe. A Regős-
Bendegúz  Alapítvány  900.000  Ft-t  követelt  az  önkormányzattól.  Ezt  a  pert
megnyertük a 900.000 Ft-t nem kell kifizetni az Alapítvány részére. A testület
tárgyalta:

o 2011.02.22-i ülés
o 2011.10.17-i ülésen rövid tájékoztatás

- Családsegítő Központ ügye
Mindenki  előtt  ismeretes,  hogy  ez  a  volt  Családsegítő  Központ  működési
engedélyéhez  kötődik  és  ezzel  kapcsolatban  a  2009.  és  a  2010.  év  állami
normatíva visszafizetéséhez.  A pert  az önkormányzat  elvesztette  2009-ben és
2010-ben az intézmény működési engedély nélkül működött, de ennek ellenére
az önkormányzat felvette 2009-re és 2010. évre is az állami normatívát, amit
most  kamatostul  kell  visszafizetni.  A  per  elvesztésének  következménye,
összesen: 19.083.980 Ft állami normatíva visszafizetése. Erről is tud a testület:

o 2010.12.13-i ülésen én tájékoztattam a testületet az ügyről
o költségvetési  beszámolóknál  lett  a  testület  tájékoztatva  a  per

elvesztéséről és következményéről

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: A  polgármester  félreértette,  a  két
képviselő-testületi ülés között tett intézkedésekről kérnének tájékoztatást.
A Járási Hivatalnak 2 létszámot adtak át, a Képviselő-testülettel utólag közölte.
Átadtak 1 üres álláshelyet is, miért?

Szép  Katalin  jegyző: Tudták,  hogy  a  Járási  Hivatalba  mely  államigazgatási
feladatok kerülnek át. A jegyzői álláshely és a szociális és gyámügyi ügyintéző
álláshelye megszűnik a hivatalban. A Kormányhivatal ajánlotta a jelentkezést a
Kormányablakba,  öt  köztisztviselő  jelentkezett.  Róka  Eszterrel  nem  a
Kormányablakba  megy  át,  hanem  a  Járási  Hivatalba.   Kormányablak
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ügyintézőnek  3  személy  megfelelt,  közülük  2-en  a  Járási  Hivatalba  mennek
érdemi  ügyintézőnek.  Nem mondta  senki,  hogy maradjanak.  Tudták,  hogy a
szociális ügyintézői és jegyzői álláshely megszűnik, ezért mennek el január 1-
től.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Ezt  mind megelőzhettük  volna,  ha
előzőleg leülünk, és átbeszéljük. Nagy szakmai munkát igényel.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Nem  igaz,  nem  utólag  lett  közölve.  A
megállapodást  a  testület  jóváhagyásával  írta  alá.  Ha  nem  értett  egyet  a
képviselőasszony, akkor miért szavazta meg?

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Kész tények elé állították. 

Franzné Lakner Éva polgármester: Nem volt kötelező megszavazni. Egyhangú
döntés volt.

Dr. Lovas László képviselő: Menthető lett volna az álláshely.

Patocskai Tibor alpolgármester: Valakit el kellett volna küldeni. Zavaros volt
minden.

Barnáné dr.  Jámbor Dominika képviselő: Megvolt,  hogy milyen hatásköröket
adtak át. A létszámkérdésben nem döntöttek.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: A  közös  hivatalok  létrehozásakor  lesz  a
létszám meghatározva, ott kell a lehetőségek figyelembe vételével minél több
álláshelyhez ragaszkodni.

Szép  Katalin  jegyző: Sajnos  nem  lobbizott  értük  senki.  A  járás  egy  darab
diplomás munkakört vett át. A szociális és gyámügyi ügyintézőnek is meg van a
munkakörhöz  szükséges  végzettsége,  képesítése.  Mindketten  elfogadták  a
lehetőséget.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Itt a hivatalban nem képzett emberek
is dolgoznak.  Ezt  a Képviselő-testület  nem engedheti.  A létszám megvan, a
munkát akár kapcsolt munkakörben el lehet végezni. Itt bújtatott állások vannak,
a pénztáros nem köztisztviselő.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Nincsenek  az  önkormányzatnál  bújtatott
állások. Az előző ciklusban sem volt köztisztviselő a pénztáros, ezt örököltük,
ezt vittük tovább. 
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Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: A  város  és  községgazdálkodás
költséghelyen lévő dolgozó köztisztviselői feladatokat végez.

Franzné Lakner Éva polgármester: még egyszer mondom, hogy ez igaz, de ezt a
rossz  rendszert  örököltük,  az  előző  időszakban  is  közalkalmazott  látta  el
köztisztviselői feladatokat. Akkor sem volt jó, és ez most sem szerencsés, de
jelenleg nincs hozzá státusunk.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Valamennyi pert tárgyalta a testület,
de a  perek kimeneteléről  most  hallott  először.  A Családsegítő  Központ pere:
igaz, hogy elveszítettük a pert, de felülvizsgálati kérelmet adhattak volna be, de
nem adták be.
Kovács Mihály felmentése az augusztusi ülésen az iskola beszámolójában benne
van.

Franzné Lakner Éva polgármester: Nem igaz, hogy a perek kimeneteléről most
halott először. Nem volt tovább törvényes lehetőség családsegítő ügyében, mert
bíróság  első  fokon  elutasította  az  önkormányzat  keresetét  úgy,  hogy  még
fellebbezésnek sincs helye  
Kovács Mihály ügyében nem tárgyalt a testület, ez biztos, egy bújtatott mondat
szerepelt az iskola szakmai munkájának beszámolójában.

Pálosi Jánosné képviselő: kaptunk tájékoztatást a perek kimeneteléről.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: A  polgármester  tájékoztatójában
olyanokról hallottak, amiről tudott a Képviselő-testület, mivel tárgyaltak róla. A
BKTT  ülésekről  csak  részben  hallottak.  Amiről  nem  tudnak,  arról  kellene
tájékoztatást  kapni.  Bírósági  perek,  köztisztviselők,  közalkalmazottak
megszüntetője, polgármester és jegyző hatásköre stb. de ebbe ne menjenek bele.

Tímár Judit alpolgármester: Ügyvédi költségek nem voltak? Mennyi perük volt?
Mennyi a perköltség?

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: De,  most  adtam  részletes  tájékoztatást,
40.000.- Ft/tárgyalás az ügyvéd díja, ezt is a testület szavazta meg. 

Tímár  Judit  alpolgármester:  összesen  mennyibe  kerültek  a  perek  ügyvédi
költsége?

Franzné Lakner Éva polgármester: nem gyűjtötte ki.

Tímár  Judit  alpolgármester: A HS 2001 Computer  Bt  pere  nem a  szerződés
felbontása miatt folyik, Havasi Sándor rontotta is a számlát. Újra lett az eljárás

14



indítva nem a Bt. lett az IKSZT eszközbeszerzés pályázat nyertese,. Nem tartja
korrektnek az ügy ilyen „tálalását”. Folyamatosan rákennek minden hibát. Nem
folyt bele az eszközbeszerzésbe. A polgármester és a kispata zongorázta le az
eljárást.

Patocskai Tibor alpolgármester: van nekem rendes nevem.

Tímár Judit alpolgármester: akkor Patocskai Tivadar.

Franzné Lakner Éva polgármester: az IKSZT eszközbeszerzésébe Tímár Judit
alpolgármester asszony bele folyt, ez tény.

Szép Katalin jegyző: A tájékoztatóval kapcsolatban megjegyzi, hogy a Magyar
Államkincstár  a  normatívát  jogerős  működési  engedély  alapján  utalja.  2008-
2009-ben  volt  jogerős  működési  engedélye  a  Családsegítő  Központnak.
Felülvizsgálati kérelemnek lett volna helye. Az intézmény rendelkezett jogerős
működési engedéllyel. A Családsegítő Központtal kapcsolatban elmondja, hogy
lehetett  volna  felülvizsgálati  kérelemmel  fordulni  az  ügyben,  azonban  ebben
nem értettek egyet a polgármesterrel.
A közalkalmazottak munkáltatója a polgármester, a köztisztviselőké a jegyző.
Úgy jött le az elhangzottakból, mintha a jegyző rúgta volna ki a dolgozókat. A
munkaviszony megszüntetések,  előzetes egyeztetések alapján történtek, ami a
polgármester  és  a  jegyző  között  történt.  Horváth  János  munkaügyi  perében
tartott  tárgyaláson  nem az  Önkormányzat  által  megbízott  ügyvéd  volt  jelen,
minősíthetetlen  hangnemben  beszélt  vele,  rossznéven  vette,  hogy  ott  van  a
tárgyaláson, kérte, hogy menjen el. Tanúként volt beidézve, aki idézést kap a
tárgyalásra, annak meg kell jelennie. Kovácsné munkaügyi perében segítséget
kért az ügyvédtől, de nem segített. Bírói szakban volt az ügy, ezért nem hívhatta
össze a fegyelmi tanácsot, a fegyelmi tanács már nem hozhatott volna érdemi
döntést az ügyvéd pedig nem tárgyalt vele.
Sok minősíthetetlen dolog történt  vele,  a  polgármester  érezteti  vele,  hogy az
előző ciklus ivadéka.

Franzné Lakner Éva polgármester: visszautasítja a vádakat.

Halászné  Piukovics  Erika  BKTT  tagintézmény  vezető: Elmondja,  hogy  az
óvodai hiányosságokból kb. 5 % a szakmai hiányosság, a többi anyagi dolog.
Mindig azon voltak, hogy legyen munka, és a gyerekek el legyenek látva.
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Havasi Sándorné BKTT tagintézmény vezető: Közismert, hogy január 1-től az
iskolát átveszi az állam. Tudták, hogy kevés volt a pénz. Az iskola itt marad, a
helyi gyerekek járnak ide továbbra is. A községnek is érdeke, hogy amivel csak
tudják, támogassák az iskolát. Néhány dologban eddig is kaptak támogatást az
önkormányzattól, néhányban nem. Megértették a megszorítások szükségességét,
de ez mindig az iskolával kezdődött, pl. iskolatitkár ügye. Iskolatitkárra szükség
van, de megszüntették az álláshelyet.  Az augusztus 27-i ülésen megtartotta a
tájékoztatóját. Leírta, hogy szükség van iskolatitkárra. Az állam azt veszi át, ami
megvan, ami nincs azt nem tudja átvenni. Inkorrektnek tartja az iskolatitkárral
kapcsolatos eljárást. Kaptak egy ember a közhasznú munkások közül. Köszöni
Horváth  Adrienn  segítségét,  de  most  ő  is  elment,  helyette  Becze  Attilánét
kapták. Rendes embernek tartja, iskolába jár, könyvelőnek tanul, szüksége van
gyakorlatra. Ebben segít is neki. Sajnos a számítógéphez minimálisan ért, nincs
igazán  a  segítségére.  Az  iskolatitkári  munkában érdemben nem tud segíteni.
Önálló munkát nem tud rábízni.
Kovács Mihály ügyében augusztusban 3 alkalommal beszélt a polgármesterrel.
Akinek nem megfelelő a képzettsége az iskolában, azt el kell küldeni. Szakost
kell  a  helyére felvenni.  Januártól  akinek nincs meg a  megfelelő végzettsége,
szerződésmódosítást kell végrehajtani. Három körön keresztül beszélték meg ezt
az  ügyet  a  polgármesterrel.  Augusztus  27-én  tisztázták,  hogy  a
munkáltatófeladata a kiértesítés.  Kovács Mihály felmentették.  Január 1-től az
állam átveszi a munkaügyi dolgokat is.
Az augusztus 27-i képviselő-testületi ülésen megszavazták, hogy 200.000,- Ft
támogatást  biztosít  az  önkormányzat  tankönyvvásárlásra.  Még  nem  került
átutalásra ez az összeg. Határozat született róla, kéri az átutalást is. December
15-ig kell a BKTT-nek elszámolni.
Kéri, hogy az Önkormányzat támogassa őket, a település megmaradásához kell
az iskola.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Becze  Attiláné  egyelőre  december  31-ig
marad az iskolában, utána majd látják mi lesz. Nem tudja elhinni, hogy nincs az
igazgatónő segítségére.
Kovács Mihály ügyéről beszéltek, de szakmai kérdésekbe nem szól bele, kértem
a tagintézmény vezető asszonyt amennyiben olyan szakmai döntés születik, ami
a testületet érinti, akkor írásban terjessze elő, hogy a testület tárgyalni tudja, A
dolgozó  felmentésével  járó  költségeket  a  testület  nem  tárgyalta,  és  nem  a
szakmai munkáról szóló tájékoztatóba kell egy mondottal elbújtatni. Ez az ügy a
költségvetést érinti, ezért külön napirendként kellett volna tárgyalni.
A  200.000,-  Ft  tankönyvtámogatáshoz  a  BKTT  nem  kérte  a  díjbekérőt,  de
haladéktalanul átutalják.
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Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Erősen  harcolt  az  iskolatitkári
álláshelyét. Próbáljanak most lépni az álláshely ügyében. Úgy tudja, hogy Becze
Attiláné takarítónő a Közösségi Házban.

Franzné Lakner Éva polgármester: Horváth Adrienn is a közmunkaprogramba
volt felvéve. Beczéné esetében 1 hónapról van szó.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Itt egy ember álláshelyéről van szó.

Havasi Sándorné BKTT tagintézmény vezető: Becze Attiláné 1 hónapig van az
iskolában, kell neki a gyakorlati idő. Ha neki ez segítség, akkor segít.  

Tímár Judit alpolgármester: Az iskolatitkári álláshelyet a kistérség szüntette meg
a Képviselő-testület javaslatára.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Kérjék az álláshely visszaállítását.

Havasi  Sándorné BKTT tagintézmény vezető: Volt  erre példa,  a  kistérségnél
tettek  lépést  a  rendszergazda  állásával  kapcsolatban.  Beszélt  az  álláshely
ügyében Pálmai Zoltánnal  is.  Sok hasonló helyzet  van. Beindult  az álláshely
gyártás, ezért november 30-ával ezt a lehetőséget lezárták, nem vesznek át új
álláshelyet.

Barnáné dr.  Jámbor  Dominika képviselő: Méltányossági  kérelemmel,  kellően
megindokolva kérni kell az oktatási törvény alapján az álláshely visszaállítását.
Javasolja,  hogy hozzon a  Képviselő-testület  ilyen jellegű határozatot.  Bízzák
meg a polgármestert, hogy az iskolatitkári álláshely ügyében eljárjon.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Kéri  a  képviselőket,  aki  az  elhangzott
javaslattal egyetért, szavazzon. 

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  7  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

120/2012.(XII.3.) öh.  H a t á r o z a t
Polgármester tájékoztatója

Kunbaja  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  polgármester
tájékoztatóját tudomásul vette.
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Kunbaja  Község Önkormányzatának Képviselő-testülete  kéri  a  polgármestert,
hogy  kezdeményezze  az  iskola  titkári  álláshely  létrehozását  a  kunbajai
tagintézményben.

Határidő: azonnal
Felelős: Képviselő-testület

Halbländer  József  képviselő: Javasolja,  hogy  a  Járási  Hivatalhoz  távozó  2
köztisztviselő munkáját ismerjék el, részesítsék őket jutalomban.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Nem  javasolja,  de  az  egyebek  napirendi
pontnál térjenek vissza a témára.

Dr. Lovas László képviselő 1430 órakor a Képviselő-testület üléséről eltávozott,
így a jelenlévő képviselők létszáma 6 főre csökkent, az ülés határozatképes.

N e g y e d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

4./ Az önkormányzat 2012. évi költségvetéséről szóló 1/2012.(II.13.) rendelet
     módosítása
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

     (Írásos előterjesztés mellékelve!)

Pálosi Jánosné képviselő: Az Ügyrendi és Gazdasági Bizottság megtárgyalta az
előterjesztést és a rendelet-tervezetet, melyet a Bizottság javasol elfogadásra.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Az év közben kapott pótelőirányzatok
ráépítése miatt kell a költségvetési rendeletet módosítani.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Javasolja,  hogy  a  Képviselő-testület  az
önkormányzat  2012.  évi  költségvetéséről  szóló  többször  módosított  1/2012.
(II.13.) rendelet módosításáról szóló előterjesztést és rendelet-tervezetet fogadja
el.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül megalkotta a

8/2012.(XII.3.) 
Az önkormányzat 2012. évi költségvetéséről szóló 
többször módosított 1/2012.(II.13.) rendelet 
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módosításáról szóló

R E N D E L E T É T

A rendelet teljes szövegét a jegyzőkönyv melléklete tartalmazza.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Megállapította,  hogy  Kunbaja  község
Önkormányzatának  Képviselőtestülete  megalkotta  Kunbaja  község
Önkormányzata  Képviselő-testületének  8/2012.(XII.3.)  önkormányzati
rendeletét az önkormányzat 2012. évi költségvetéséről szóló többször módosított
1/2012.(II.13.) rendelet módosítására.

A rendelet kihirdetésre került 2012. december 3-án.

Ö t ö d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

5./ Beszámoló az Önkormányzat és Intézményei 2012. évi költségvetésének 
     I-III. negyedévi végrehajtásáról.
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

     (Írásos előterjesztés mellékelve!)

Franzné Lakner Éva polgármester: A Képviselő-testület a napirendi pont írásos
előterjesztését megkapta. Felkéri az Ügyrendi és Gazdasági Bizottság elnökét,
ismertesse a Bizottság álláspontját.

Pálosi Jánosné képviselő: Az Ügyrendi és Gazdasági Bizottság az előterjesztés
megtárgyalta,  azt  jónak  tartotta.  A  felmerült  kérdéseikre  a  bizottsági  ülésen
választ kaptak. A Bizottság javasolja az Önkormányzat és Intézményei 2012. évi
költségvetésének I-III. negyedévi végrehajtásáról szóló beszámoló elfogadását.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Az 1. számú mellékletben a sajátos
működési bevételeknél miből adódik a nagy eltérés?

Mészáros László mb. könyvelő: Elszámolásbeli dolog. Felhalmozási bevételként
volt betervezve.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Az igazgatási tevékenységnél mennyi
a bérmaradvány?
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Mészáros  László mb.  könyvelő: Van bérmaradvány (üres  állás,  ez  Kovácsné
álláshelye).

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Bérnyilvántartás nincs?

Mészáros László mb. könyvelő: Nem vezeti a bérnyilvántartást.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Ha  megvan  a  bérmegtakarítás,  a
teljesítés látható. Kb. mennyi?
 
Mészáros László mb. könyvelő: A teljes üres álláshely ez Kovácsné álláshelye.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Van bérmaradvány az igazgatásnál.
A  mezőgazdasági  Startprogram  személyi  juttatása  nincs  tervezve,  miért?  A
dologi tervezve van.

Mészáros  László  mb.  könyvelő: A  közfoglalkoztatottak  bére  külön
szakfeladaton van. Nem történt előirányzat módosítás.

Barnáné dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: A közművelődés  szakfeladaton 2,5
álláshely van. Az IKSZT-nél 1,5 álláshely van, erre támogatást is kapunk. Mi ez
a különbség?

Szép Katalin jegyző: Van egy nyolc órás takarítói álláshely.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: A „Szivárvány” Szociális Szolgáltató
Központ normatívája mennyi? Nyolc millió Ft a forráshiánya.

Szabó Erika képviselő: Kimutatás készült szakfeladatok szerinti bontásban. A
legnagyobb probléma az ételszállító autó törlesztő részlete.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: A szociális étkeztetésnél az ételszállító
gépjármű  üzemanyag  felhasználása  mennyi?  Az  egyes  szakfeladatoknál
szerepel-e  az  üzemanyag  felhasználás?  Valós  képet  kapnak  a  normatíva
felhasználásról?

Mészáros László mb. könyvelő: Nagyjából valós a kép.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Január 1-től átvette az önkormányzat
az iskola dologi kiadásait. Nem látja a mellékletben.

Mészáros  László  mb.  könyvelő: Az  oktatás  dologi  kiadása  az  igazgatásnál
szerepel. Egységkóddal el lehet különíteni.
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Szép Katalin jegyző: Az oktatás az önkormányzat igazgatásnál szerepel.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Javasolja, hogy úgy fogadják el az I-
III. negyedévi beszámolót, hogy a könyvelés kerüljön korrigálásra.

Mészáros László mb. könyvelő: Az iskola és az óvoda nincs a helyén.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: A „Szivárvány” bevételeit is meg kell
bontani.
Az előző testületi ülésen betegsége miatt nem vett részt. Milyen anyag készült
az 5000 fő alatti települések adósságrendezésével kapcsolatban.

Franzné Lakner Éva polgármester: A hitelek kigyűjtésre kerültek, erről készült
egy kimutatás, amit most átad a képviselőnek.
Javasolja,  hogy  az  elhangzott  kiegészítésekkel  (iskola,  óvoda,  „Szivárvány”
könyvelésének korrigálása) együtt az Önkormányzat és Intézményei 2012. évi
költségvetésének I-III. negyedévi végrehajtásáról szóló beszámolót a Képviselő-
testület fogadja el.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

121/2012.(XII.3.) öh.  H a t á r o z a t
Beszámoló az Önkormányzat és Intézményei 
2012. évi költségvetésének I-III. negyedévi 
végrehajtásáról.

Képviselő-testület a 2012. háromnegyedévi költségvetési gazdálkodásról szóló
beszámolót elfogadja.
Felhívja  a  gazdálkodásban  résztvevő  vezetők  figyelmét  arra,  hogy  az  év
második felében is törekedjenek a takarékos gazdálkodásra a működőképesség
biztosítására, és kiemelt figyelmet fordítsanak a bevételi előírások teljesítésére, a
pénzügyi egyensúly további fenntartására.

Határidő: értelem szerint, illetve folyamatos
Felelős: Franzné Lakner Éva polgármester
              Szép Katalin jegyző
              Valamennyi gazdálkodásban részt vevő vezető, előadó

A polgármester 10 perc szünetet rendelt el.

Szünet után.
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H a t o d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

6./ Kunbaja község Önkormányzatának 2013. évi költségvetési 
     koncepciójának elfogadása
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

     (Írásos előterjesztés mellékelve!)

Franzné Lakner Éva polgármester: A Képviselő-testület a napirendi pont írásos
előterjesztését megkapta. Felkéri az Ügyrendi és Gazdasági Bizottság elnökét,
ismertesse a Bizottság álláspontját.

Pálosi  Jánosné  képviselő: Az  Ügyrendi  és  Gazdasági  Bizottság  megtárgyalta
Kunbaja  község  Önkormányzatának  2013.  évi  költségvetési  koncepcióját.  A
számokról még nincs információ. Az intézményvezetők leírták az igényeiket. A
koncepció  mellékletét  képező  bértábla  hibás  volt,  ami  kijavításra  került.  A
Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek a koncepció elfogadását.

Barnáné dr.  Jámbor Dominika képviselő: A táblázat  jelen esetben nem sokat
jelent. A dologi kiadás iránti igények megvannak. A költségvetés elfogadásakor
lesz ennek jelentősége. 
A gépjárműadó jövőre 40 %-kal csökkenni fog. A tervezésnél nagyon meg kell
nézni,  hogy  a  teljesülések  hogy  alakulnak.  Helyes,  hogy  leírták  az
intézményvezetők az igényeiket. Legfontosabb a normatívák és saját bevételek
tervezése. A létszámok kigazdálkodása nehéz lesz. Át kell tekinteni a kötelező
önkormányzati feladatokat. A nem kötelező feladatokat nem szabad bevállalni.
Javasolja  majd  a  költségvetés  több  körben  történő  tárgyalását.  Tekintsék  át
közösen.  Alapos tervezés legyen. Maradjanak a realitás talaján, nehogy rossz
helyzetbe kerüljenek a tervezés miatt.

Franzné Lakner Éva polgármester: A kiküldött anyagban kevés konkrétum van,
mert  még  nem  ismertek  a  bevételi  források.  Általános  anyag  készült.  A
költségvetés tárgyalásakor kell majd nagy figyelmet fordítani a tervezésre.
Ezt  követően  ismertette  a  hitelekről  készült  kimutatást,  ami  nem  a  napi
hitelállomány, hanem a felvett hitel összegek.
Javasolja, hogy a Képviselő-testület Kunbaja község Önkormányzatának 2013.
évi költségvetési koncepcióját fogadja el, és a határozati javaslat alapján hozza
meg határozatát.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:
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122/2012.(XII.3.) öh.  H a t á r o z a t
Kunbaja község Önkormányzatának 2013. 
évi költségvetési koncepciójának elfogadása

Kunbaja  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  (továbbiakban:
Képviselő-testület)  megtárgyalta  az  Önkormányzat  2013.  évi  költségvetési
koncepcióját és a következő döntést hozza: 

A Képviselő-testület a 2013. évi  költségvetési koncepciót a melléklet szerinti
tartalommal elfogadja.
                      
Határidő:  a  központi  költségvetésről  szóló  törvény  kihirdetését  követő
negyvenötödik nap
Felelős: Franzné Lakner Éva polgármester
              Szép Katalin jegyző

H e t e d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

7./ 2013. évi belső ellenőrzési terv összeállítása
     Előterjesztő: Szép Katalin jegyző

     (Írásos előterjesztés mellékelve!)

Franzné Lakner Éva polgármester: November 27-én volt BKTT ülés. Ismertette
a társulás döntését, miszerint a BKTT 2013. január 1-től nem kíván alkalmazni
belső ellenőrt, ettől függetlenül a belső ellenőrzési tervet meg kell tárgyalni, és
gondoskodni kell  belső ellenőrről.  Továbbá döntés született  arról  is,  hogy az
óvoda  június  30-ig  változatlan  formában  tovább  működik,  a  fennmaradó
feladatokra a társulás 2főt kíván alkalmazni,  valamint a kifutó pályázatokat a
jelenleg is alkalmazásban lévő projektmenedzserek viszik tovább.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: A  pályázatokkal  a  Bácskapu  Kft-t
kellene ismét megbízni.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Nem  önkormányzati  pályázatokra
vonatkozik, hanem kistérségire.

Tímár Judit alpolgármester: A BKTT-nek van az előző ciklusból pályázata, a
pályázatkövetés augusztusig marad.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Plusz  források  csak  pályázatokból
várhatók. Olcsóbb megoldásnak tartja a Bácskapu megbízását. 
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Mi az elképzelés a belső ellenőrzéssel kapcsolatban?

Franzné Lakner Éva polgármester: Említette, hogy január 1-től nem lesz belső
ellenőr.  A  belső  ellenőrzést  valahogy  meg  kell  majd  oldani.  Tataháza
vállalkozóval oldja meg a belső ellenőrzést, így olcsóbb is. A polgármesterek
nincsenek megelégedve a belső ellenőr munkájával.
Javasolta,  hogy  a  Képviselő-testület  a  2013.  évi  belső  ellenőrzési  terv
összeállításáról szóló előterjesztést fogadja el.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

123/2012.(XII.3.) öh.  H a t á r o z a t
2013. évi belső ellenőrzési terv összeállítása

Kunbaja Községi Önkormányzat Képviselő-testülete (továbbiakban: Képviselő-
testület)  Kunbaja  Község  Önkormányzata  2013.  évre  vonatkozó  belső
ellenőrzési tervét elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: Szép Katalin jegyző

N y o l c a d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

8.) Ideiglenes Bizottság további működése
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

     (Szóbeli előterjesztés!)

Franzné Lakner Éva polgármester: Augusztus 27-én létrehoztak egy Ideiglenes
Bizottságot.  A  feladatát,  elnökét  kellene  konkrétan  meghatározni.  Felkéri
Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselőt,  hogy  nyilatkozzon  az  Ideiglenes
Bizottság további működése ügyében.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Nem tart igényt a Bizottságra. Ő is
megkapta  a  Kormányhivatal  levelét.  Mindazokba  az  ügyekbe  beletekinthet,
amibe bármelyik választópolgár. Az adatkezelési  törvény leszabályozza,  hogy
mibe tekinthet be a képviselő. Törvény szerint bármikor betekinthet az iratokba.
Azért szerette volna, ha bizottság vizsgálódik, mert nem szerette volna, hogy
akadékoskodónak  tekintsék.  Segíteni  szeretett  volna.  Szerette  volna,  ha  a
könyvelés  a  helyén  lett  volna.  Sértő  rá  nézve  a  visszautasítás.  Jogos  volt  a
kérése, de elzárkózás volt a válasz. A Képviselő-testület, a polgármester nem
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igényli a segítségét,  nem foglalkozik vele tovább. A költségvetés készítésénél
látja az alapiratokat, az alapján dolgozik.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Az  elhangzottakra  tekintettel  javasolja  az
Ideiglenes Bizottság megszüntetését.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

124/2012.(XII.3.) öh.  H a t á r o z a t
Ideiglenes bizottság további működése

Kunbaja Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határozott, hogy a
2012. augusztus 27-én létrehozott Ideiglenes Bizottságot megszünteti.

Határidő: azonnal
Felelős: Képviselő-testület

K i l e n c e d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

9./ KEOP pályázatok 
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

     (október 30-i képviselő-testületi ülésre kiadott anyag)

Franzné Lakner Éva polgármester: 2012.október 30-i ülésen tárgyaltuk a KEOP
pályázatokat.   Az  egyik  a  KEOP-5.5.0/A,B,C,D pályázat.  Az  előző  testületi
ülésre kiküldött előterjesztés összefoglalva röviden az óvoda felújításáról szólt,
nevezetesen:  homlokzat,  lábazat,  padlásfödém,  lapostető,  pincefödém
hőszigeteléséről  nyílászárók  cseréjéről,  fűtéskorszerűsítésről,
világításkorszerűsítésről,  napelemes  rendszer  kiépítéséről  és  járulékos
költségekről.: tervezés, szakhatósági díjak. A projekt összköltségvetése, becsült
adatok  alapján:  49.700.000  Ft.  Becsült  adatok  alapján  66  %-s  megtakarítás
várható a fűtésen. Ami forintosítva annyit jelent, hogy átlagban 200-250.000 Ft
a fűtés költsége az óvodának, konyhának havonta. Vagyis a 225.000 Ft 66 %-a:
148.500  Ft/hó  Évente:  1.782.000  Ft  megtakarítást  jelent.  Mi  van  a  másik
oldalon: 15 % önerő, 49.700.000 Ft, 15%, 7.455.000 Ft, ennek finanszírozására
kettő forrás áll rendelkezésre: kb. a felére a Goodwill Consulting Kft. keresztül
egy Alapítványhoz lehet benyújtani támogatási igényt. E mellett pályázatot lehet
beadni az EU önerő alaphoz. E kettő forrás kb. fedezi az önerő részt. Korábbi
években is használta az önkormányzat ezt a forrást. Ami költségként jelentkezik
még a  tervezési  díj  és  tanulmány  elkészítése,  de  ezek  költsége  beépíthető  a
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pályázatban. Sikerdíjat kell fizetni, 5 %, ami 2.485.000 Ft. Ezt egy év alatt havi
részletekben kell megfizetni havonta ez kb.: 207.000 Ft-t jelent.

A másik pályázat amiről dönteni kell: a KEOP-4.10.0./A,B,C pályázat. Az előző
testületi  ülésre kiküldött előterjesztés röviden arról  szólt:  Az óvoda épületére
napelemes  rendszer  telepítése,  műszaki  adatokkal  alátámasztva.  Tervezett
beruházás várható költsége 6.800.000 Ft, tervezett éves megtakarítás 386.000 Ft/
év,  ami  havi  szinten  32.166  Ft.  Az  iskola  épületére  napelemes  rendszer
telepítése,  műszaki  adatokkal  alátámasztva.  Tervezett  beruházás  várható
költsége itt is 6.800.000 Ft, tervezett éves megtakarítás itt is 386.000 Ft/év, ami
havi  szinten  32.166  Ft.  A  hivatal  épületére  napelemes  rendszer  telepítése,
műszaki  adatokkal  alátámasztva.  Tervezett  beruházás  várható  költsége
5.900.000 Ft, tervezett éves megtakarítás 334.000 Ft, ami havi szinten 27.833 Ft.
A három épületre a projekt össz. költségvetése: 19.500.000 Ft. Ennek a 15 %-a
önerő: 2.925.000 Ft. Ennél a projektnél is ugyan az a kettő forrás kínálkozik,
ami az előbbinél: a Goodwil Consulting Kft keresztül lehet támogatási igényt
benyújtani egy alapítványhoz, másrészt itt is az EU önerő alapra lehet pályázni.
E kettő forrás kb. fedezi az önerő részt. Ez a projekt nem tanulmány köteles és
tervezési díj sincs. Azonban itt is van sikerdíj, 5 %, 975.000 Ft, amit 12 havi
egyenlő  részletben  lehet  megfizetni:  81.250  Ft  jelent  havonta.  És  a  három
épületre a megtakarítása havonta 92.165 Ft.
Összefoglalva:  a  kettő  projekten  éves  szinten  kb.  2.888.000  Ft  megtakarítás
várható, ami havi szinten: 240.666 Ft megtakarítást jelent. És a sikerdíjat kell
havonta egy éven keresztül fizetni, a kettő projektre összesen: 288.250 Ft
Most arról kell dönteni, hogy akarjuk ezt a megtakarítást vagy nem és ráadásul
úgy, hogy az óvoda is megújulna, megszépülne.
Felhívom  a  Tisztelt  Képviselő  asszonyok  és  urak  figyelmét,  hogyha
emlékszenek rá a Testület feloszlatásának újratárgyalásakor maga Bányai Gábor
úr is elmondta, hogy véleménye szerint hiba volt és hiba lenne, ha hagynánk ezt
a lehetőséget elmenni magunk mellett.

A képviselők összefoglalva öt kritikát fogalmaztak meg:
1. A képviselők az önkormányzat költségvetését féltik. 
Ezt elég meglepő hallani  olyan képviselők szájából,  akik az előző választási
időszakban  nem  kímélték  a  költségvetést,  és  összesen  126  M  Ft  hiányt
halmoztak fel, és abban a tudatban adtak be pályázatokat, hogy az önkormányzat
kifizetetlen számlai magasak, magas a hitelállomány. Ha akkor ez nem volt nem
baj, akkor nem értem, hogy most miért baj?
Alapjába éve három költség van:
- tervezői díj, de csak az óvodára, amit három részletben kell kifizetni, és a

pályázatba beépíthető. Napelemek telepítésénél nincs.
- Sikerdíjat havi részletekben a megtakarításból kell megfizetni,
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- a másik az önerő, ami 15 %, de erre mindkét projektnél kettő forrás van a
Goodwill  Consulting Kft  keresztül  támogatási  igényt  lehet  benyújtani  egy
alapítványhoz, másrészt az EU önerőalaphoz lehet pályázni.

2. A tervezési díj összege túl magas, és előre kell fizetni:

Véleményem szerint valóban magas a tervezési díj, de  nem irreálisan magas az
ár,  a  tervező  3  oldalon  keresztül  ismertette,  hogy  a  tervezés  mire  tér  ki,
összefoglalva:
- építészeti tervezés: 380.000 Ft+ÁFA
- Gépészet tervezés:  470.000 Ft+ÁFA
- összesen: 850.000 Ft+ÁFA, azaz bruttó: 1.079.500 Ft, amit három részletben

kell kifizetni és ez az összege beépíthető a pályázatba, és 

Szeretném hangsúlyozni, hogy az előző választási ciklus alatt testületi anyagban
tervezési árajánlat nem ment ki, ezek az információk nem voltak nyilvánosak.
Egy-két példa a tervezési díjakra:

a. az  átadás-átvétel  jegyzőkönyvében  olvastam,  a  meg  nem  valósult
Egészségcentrumra 2009-ben 2.650.000 Ft került kifizetésre

b. belvízvédelmi terv készítése 960.000 Ft-ba került
c. ravatalozó a kész terv, „csak” újraengedélyeztetésére pont a Racsmány

János kollega 495.300 Ft állítatott be.

3. Racsmány János kollegával nem egyeztettem:
A  Racsmány  kollegával  külön  nem  egyeztettem,  de  tudott  róla,  hiszen  ő
szolgáltatott  adatokat  az  előzetes  tervezéshez.  Azonban  utólag  kértem
állásfoglalást  tőle.  A  tervező  felhívta  a  figyelmemet  arra,  hogy  a  műszakis
kollegájuk  iskolai  végzettségére:  üzemmérnök,  ennek  a  projektnek  a
tervezéséhez energetikus szakemberre van  szükség. A tető terhelhetőségét pedig
statikusnak  kell  elvégezni.  Racsmány  János  kollega  által  megfogalmazott
kritikákból sem olvasható ki az, hogy ne nyújtsuk be a pályázatot. És egyben
átadom a Racsmány János által megfogalmazott kritikákra a szakértői véleményt
tanulmányozásra.

4. Miért nem faaprítokos tüzelés van tervezve?
Erre még az előző testületi ülésen felolvastam az energetikus válaszát, ezt még
egyszer  megteszem:  Idézem:  „az  óvoda  fűtési  rendszerénél  vizsgáltam  a
faapríték  kazán  beépítését  is,  ami  annyival  több  költséget  jelentene  (kazán,
aprítógép,  kazánház  kialakítása,  új  kémény,  járulékos  munkaerő,
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automatizálása), hogy a pályázati feltételek nem teljesülnének,ezért maradtam a
kondenzációs kazán beépítése mellett.”
A válasz mellett felhívom a képviselők figyelmét, hogy Racsmány János kollega
sem  fogalmazta  meg  kritikaként,  sőt  tudom,  hogy  ő  a  gázfűtést  általában
előnyben részesíti.

5. Az óvoda felújításához becsült költségvetés készült. 
Valóban, de én úgy gondolom, hogy a Tisztelt Képviselők közül senki nem várja
el,  hogy megbízás  nélkül  ne becsült  költségvetés  készüljön.  Ha ad a  testület
megbízást,  akkor lesz precíz, pontos költségvetés az óvoda felújítására. Senki
nem  gondolja  komolyan,  hogy  tervező  ingyen  neki  áll  dolgozni.  Amit
megtehetett  azt  megtette,  ingyen  jött  Kunbajára,  felmérte  az  épületeket,  és
valóban egy becsült költségvetést készített.
Megjegyzem, hogy a ez a Képviselő testület pl. 2012. 07. 13-i ülésen is Tímár
Judit  Alpolgármester  Asszony kezdeményezésére becsült  költségvetés alapján
szavazta  meg a TÁMOP-s óvodafejlesztéses  pályázatot,  akkor azt  senki  nem
kifogásolta. És becslés csak annyi volt, hogy a projekt össz. költségvetése 80
MFt, ebből Kunbajának 5 Mft jut, és ebből 3 MFt udvar felújítására és 2 MFt
eszközbeszerzésre  jut.  Ettől  sokkal  több  információ  van  ezeknek  a
pályázatoknak.
Jómagam  önkormányzati  képviselő  voltam az  előző  választási  ciklusban,  de
emlékeim szerint  nem emlékszem arra,  hogy  bármilyen  előterjesztés,  pontos
költségvetés, de még becsült költségvetés sem került a Képviselőtestület elé pl.:
a 80 M Ft-s iskola pályázattal kapcsolatban, vagy a 36 MFt IKSZT pályázattal.
Összefoglalva:
Úgy gondolom, hogy mindenre reagáltam. És azt kell eldönteni, hogy akarunk-e
fejleszteni és fejlődni vagy nem. Ez a lehetőség most van és nem egy vagy kettő
év múlva. 
Ha úgy döntöttünk, hogy pályázunk, akkor a 2012. október 30-i ülésre kiküldött
határozat javaslatokat kell elfogadni.

Halbländer József képviselő: Az Óvoda és a konyha fűtése szét van választva? A
gáz zöme a konyhára megy. A napelemes rendszernél a 60 %-os megtakarítás
nagyon sok. A közeljövőben új technológia várható, a jelenlegi gyenge. Az új
rendszerben a napelem reggeltől estig szedi  a napfényt.  Jó lenne tudni,  hogy
vásárol-e áramot a DÉMÁSZ.

Patocskai Tibor alpolgármester: Olyan egyezség van a DÉMÁSZ-szal, hogy a
nyáron termelt energiát átveszi.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Egyre nehezebb lesz a következő év.
A pályázathoz 15 %-os saját forrás kellene, így nem fogadja el.
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Halbländer  József  képviselő: Várni  kellene a  hatékonyabb napelemre.  Lehet,
hogy  már  jövőre  megjelenik.  A  jelenlegi  valamennyit  csak  hoz,  de  nem
gazdaságos.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Több  településről  pozitív  tapasztalatokat
hallott, pl. Bácsbokodról.

Patocskai  Tibor  alpolgármester: Az  óvoda  épületében  nagyon  rosszak  az
ablakok, pl. az egyik ablak beázik. Most van két pályázat. Az óvoda öreg épület,
nem lehet felfűteni. A szülők hőmérővel járnak be az óvodába.

Szabó Erika képviselő: A Megyei Közgyűlés elnökétől elhangzott, hogy 2013-
ban korlátozások lesznek. Támogatná a pályázatokat.

Pálosi Jánosné képviselő: Támogatta a pályázatok benyújtását.

Patocskai Tibor alpolgármester: Támogatja a pályázatok benyújtását.

Tímár  Judit  alpolgármester: Nem támogatja.  Jobban  át  kellene  gondolni.  Az
önerőre lehet pályázni. Abban a pályázatban, amit ő terjesztett elő, nagy rizikó
nem volt, a pályázat 100 %-os támogatottságú volt.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Utoljára  hozta  a  Képviselő-testület  elé  a
pályázatokat.  Javasolta,  hogy  döntsenek  a  2  pályázat  benyújtása  felől,  aki
egyetért a benyújtással, kézfelemeléssel szavazzon.

Ezt  követően a  Képviselő-testület  3  „igen”  szavazattal,  3  „nem” szavazattal,
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

125/2012.(XII.3.) öh.  H a t á r o z a t
KEOP pályázatok 

Kunbaja  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  (továbbiakban:
Képviselő-testület)  elutasítja „KEOP pályázat  benyújtására  tett  polgármesteri
javaslatot.

Határidő: azonnal
Felelős: Franzné Lakner Éva polgármester

T i z e d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

10./ Bejelentések
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Franzné Lakner Éva polgármester: 
1) BKTT 2012.11.27-i ülésen döntött a társulás és tagönkormányzatoknak 

elfogadásra ajánlja a következőket:
a. az óvoda 2012. június 30-ig a változatlan formában működjön 

tovább,
b. az orvosi ügyeletet továbbra is a társulás lássa el,
c. ez mellett a kifutó pályázatokat tovább kell vinni.
d. a belső ellenőrzés ne társulás formájába működjön tovább, minden 

önkormányzat saját maga gondoskodjon róla
e. ezen feladatok ellátáshoz január 1-től 2 fő bérét biztosítsa a társulás

(1 fő könyvelő, és 1 fő egyéb adminisztrációs feladatok)
f. 2012. június 30-ig Bácsalmáson az óvoda titkári feladatokat 

közfoglalkoztatott látja el, úgy hogy emellett a települések összesen
20.000 Ft adnak számára 

2) Start  2013  munkaprogramokkal  2012.  november  26-án  voltunk
Kecskeméten.  Az  általam  képviselt  elképzelések  támogatást  nyertek,  sőt
elmondták,  hogy  logikus  jól  felépített,  a  dologi  kiadásokon  nem
csökkentettek,  sőt  plusz  forrást  kaptunk  munkaruhák  és  bakancsok
költségeire.
o Start  mezőgazdasági program keretein  belül  28+4  fő  bére  került

betervezésre, 32.339.808 Ft összegben. A jelenlegi kertészettel szembeni
úgynevezett  pedagógus  földeken  szeretnénk  a  gazdálkodást  tovább
folytatni, szélesíteni. 2 ha spárga telepítése, 4 ha fűszepaprika termesztés,
és 4 ha ligetszépe termesztése. Erre a földterületre is betervezésre került
egy mélyfúrású kút és a locsolás kiépítése. Tervezésre került a meglévő
gazdasági  épületben  egy  mobil  hűtőkamra  és  egy  hűtőkocsi  vásárlása.
Ezen  költségek  fedezésére  13.970.192  Ft  támogatásban  részesül  az
önkormányzat.

o Start Bioenergetikai program keretein belül 7 fő bére került beállításra,
7.120.536 Ft összegben.  3 ha-on energiafűz kerül betelepítésre, és egy
aprítógép  beszerzése,  közvetlen  költségére  3.043.464  Ft  támogatásban
részesülünk.

o Start  Belvíz  program keretein  belül  4  fő  bére  került  betervezésre,
4.461.912 Ft összegben. Közvetlen költségek támogatására 1.346.088 Ft
támogatásban részesülünk, ami 10 pár áteresz valamint cement és a sóder
költségeit fedezi majd.

o Start  közút  program keretein  belül  6  fő  bére  került  betervezésre,
6.417.744 Ft összegben. Közvetlen költségre 2.294.256 Ft, ami 22,4 tonna
aszfalt és 8 m3 útalap költségeit fedezi.

o Start  Téli  1.  és  2.  program keretein  belül  8+15  fő  bére  került
betervezésre, 5.898.141 Ft összegben. Közvetlen költségekre 2.485.059 Ft
került betervezésre,  735 m2 térkő legyártását és lerakását fedezi. 
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o A start programtól függetlenül kazán programon veszünk részt, előzetes
információ alapján pozitív elbírálásban fog részesülni.  2 fő bére került
beállításra,  2.045.043  Ft.  Közvetlen  költségre  6.345.100  Ft.  Ebből  az
összegből  a  hivatalban  szeretnénk  a  gázkazánt  lecserélni  faaprítékos
kazánra. 

A Start  mezőgazdasági  program sikeres  megvalósításához  szükség  van:  a
1043., a 1041., a 1028., a 1015., a 1016., a 1017., a 1018., a 1019., a 1020., a
1021., a 1022., a 1023., a 1024 és a 1025 hrsz. számú földterületek bérleti
szerződések felbontására. Ehhez kérném a testület jóváhagyását.
A Start Bionergetikai program sikeres megvalósításához szükség van 610,
611,  612,  613,  614,  615,  685,  686,  688,  690,  578,  579,
684,683,682,681,680,679,678,677,676,675,674, 673/1, 673/2, és a 672 hrsz.
számú  földterületek  bérleti  szerződéseinek  felbontására.  Ehhez  kérem  a
testület jóváhagyását.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: A Start munkaprogrammal kapcsolatos
tájékoztatót  miért  nem kapták  megírásban?  A földhasználókkal  egyeztetni  is
kellene,  pénzügyi  kihatása  is  lehet  a  szerződések  felbontásának.  Lehet  olyan
földhasználó, aki bevetette a földet, beperelhetik az önkormányzatot a szerződés
felmondása  miatt.  Térjenek  vissza  a  témára  egy  következő  ülésen,  addig
egyezkedni is tudnak a földhasználókkal. A bérlők nyilatkozzanak írásban.

Franzné Lakner Éva polgármester: írásos előterjesztést fog készíteni.

Tájékoztatja  a  Képviselő-testületet,  hogy  a  Kunbajai  Sportegyesülettől  írásos
kérelem  érkezett  a  Sportegyesület  támogatásával  kapcsolatban.  Ismertette  a
kérelmet (a kérelem jegyzőkönyv melléklete).

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: A Sportegyesület kérése nem jelent
plusz költséget az önkormányzatnak. Véleménye szerint nincs akadálya a kérés
teljesítésének.

Halbländer József képviselő: Támogatja a Sportegyesület kérelmét.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Javasolja,  hogy  a  Képviselő-testület  a
Sportegyesület kérésének megfelelően hozza meg határozatát:        

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

126/2012.(XII.3.) öh.  H a t á r o z a t
Sportegyesület támogatása
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Kunbaja  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  (továbbiakban:
Képviselő-testület)  a Kunbajai  Sport  Egyesület  kérelmét megtárgyalta és  úgy
határozott, hogy a Sport Egyesület által befizetett útiköltséget az Önkormányzat
támogatás címen a Sport Egyesület részére visszautalja.

A  Képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert  az  üggyel  kapcsolatos
további intézkedések megtételére.

Határidő: azonnal
Felelős: Franzné Lakner Éva polgármester

T i z e n e g y e d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

11./ Egyebek

Franzné Lakner Éva polgármester: Tájékoztatja a Képviselő-testületet, hogy a
következő  testületi  ülést  2012.  második  hetében  (december  12-re)  tervezik
összehívni. A testületi ülés pontos idejét még egyeztetni szükséges az esedékes
halaszthatatlan feladatok miatt, ezért az ülés összehívása előtt a képviselőkkel
egyeztetni fogják az ülés pontos idejét.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: A 3.  napirendi  pontnál  felvetődött
Szép Katalin jegyző és Róka Eszter köztisztviselő jutalmazása. Javasolja, ha van
bérmaradvány,  ismerjék  el  a  munkájukat  1  havi  bruttó  bérrel.  Váljanak  el
tisztességgel, hiszen 5 illetve 6 éve itt dolgoznak.
A  többi  köztisztviselő  jutalmazását  is  javasolja  a  megmaradt  bérmaradvány
terhére.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Kéri  a  képviselőket,  nyilatkozzanak  a
jutalmazással kapcsolatban.

Halbländer József képviselő: Támogatja a 2 dolgozó jutalmazását.

Szabó Erika képviselő: Átgondolná a javaslatot, térjenek vissza rá, hirtelen jött a
felvetés.

Pálosi Jánosné képviselő: Javasolja a jutalmazást.

Patocskai Tibor alpolgármester: Átgondolná a javaslatot.

Tímár Judit alpolgármester: Támogatja a javaslatot.
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Franzné  Lakner  Éva  polgármester: A  munkájukat  javasolja  elismerni,
jutalmazást nem javasol.

Javasolja, hogy a Képviselő-testület személyenként szavazzon a javaslatról.

Aki  egyetért  Szép Katalin  jegyző munkájának elismerésével,  kézfelemeléssel
szavazzon. 

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

127/2012.(XII.3.) öh.  H a t á r o z a t
Szép Katalin jegyző munkájának elismerése

Kunbaja  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  az  önkormányzatnál
végzett munkájának elismeréséül Szép Katalin jegyzőt dicséretben részesíti.

Határidő: azonnal
Felelős: Franzné Lakner Éva polgármester

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Aki  egyetért  Szép  Katalin  jegyző
jutalmazásával, kézfelemeléssel szavazzon.

Ezt  követően a  Képviselő-testület  4  „igen”  szavazattal,  2  „nem” szavazattal,
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

128/2012.(XII.3.) öh.  H a t á r o z a t
Szép Katalin jegyző jutalmazása

Kunbaja  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  (továbbiakban:
Képviselő-testület)  Szép  Katalint  Kunbaja  Község  Jegyzőjét  munkája
elismeréséül  a Polgármesteri  Hivatalnál keletkezett  2012. évi bérmegtakarítás
terhére egy havi bruttó illetményének megfelelő jutalomban részesíti,  jutalom
kifizetését engedélyezi.

A Képviselő-testület kéri a Polgármestert, hogy a jutalom számfejtésével és az
összeg kifizetésével kapcsolatos intézkedést tegye meg.

Határidő: azonnal
Felelős: Franzné Lakner Éva polgármester
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Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Aki  egyetért  Róka  Eszter  köztisztviselő
munkájának elismerésével, kézfelemeléssel szavazzon. 

Szép  Katalin  jegyző: Egyetért  a  köztisztviselő  munkájának  elismerésével,
jutalmazásával.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

129/2012.(XII.3.) öh.  H a t á r o z a t
Róka Eszter köztisztviselő munkájának elismerése

Kunbaja  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  (továbbiakban:
Képviselő-testület) az önkormányzatnál végzett munkájának elismeréséül Róka
Eszter köztisztviselőt dicséretben részesíti.

A  Képviselő-testület  kéri  a  jegyzőt,  hogy  a  döntésről  a  köztisztviselőt  a
határozat átadásával értesítse.

Határidő: azonnal
Felelős: Szép Katalin jegyző

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Aki  egyetért  Róka  Eszter  köztisztviselő
jutalmazásával, kézfelemeléssel szavazzon.

Ezt  követően a  Képviselő-testület  4  „igen”  szavazattal,  2  „nem” szavazattal,
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

130/2012.(XII.3.) öh.  H a t á r o z a t
Róka Eszter köztisztviselő jutalmazása

Kunbaja  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  (továbbiakban:
Képviselő-testület)  Róka  Eszter  köztisztviselőt  munkája  elismeréséül  a
Polgármesteri Hivatalnál keletkezett 2012. évi bérmegtakarítás terhére egy havi
bruttó  illetményének  megfelelő  jutalomban  részesíti,  jutalom  kifizetését
engedélyezi.

A Képviselő-testület kéri a Jegyzőt, hogy a jutalom számfejtésével és az összeg
kifizetésével kapcsolatos intézkedést tegye meg.

Határidő: azonnal
Felelős: Szép Katalin jegyző
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Szép Katalin jegyző: Megköszöni  a Képviselő-testületnek a támogatást  és  az
elismerést.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Javasolja, ha a könyvelő kidolgozza, a
következő ülésen jutalmazzák a köztisztviselőket is.

Miután több napirendi pont nem volt, a polgármester a Képviselő-testület ülését
1615 órakor bezárta.

Kmf.

Franzné Lakner Éva   Szép Katalin
       polgármester             jegyző

Jegyzőkönyv-hitelesítő:

Tímár Judit
alpolgármester
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